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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
IDENTIFICATION LINK 

 
Part 1: General requirements 

 
FOREWORD 

1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 
all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote international 
co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To this end and 
in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, Technical Reports, 
Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as "IEC Publication(s)"). Their 
preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested in the subject dealt with 
may participate in this preparatory work. International, governmental and non-governmental organizations liaising 
with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely with the International Organization for 
Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence between 
any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of patent 
rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

IEC 61406-1 has been prepared by subcommittee 65E: Devices and integration in enterprise 
systems, of IEC technical committee 65: Industrial-process measurement, control and 
automation. It is an International Standard. 

The text of this International Standard is based on the following documents: 

Draft Report on voting 

65E/845/CDV 65E/905/RVC 

 
Full information on the voting for its approval can be found in the report on voting indicated in 
the above table. 

The language used for the development of this International Standard is English. 

This document was drafted in accordance with ISO/IEC Directives, Part 2, and developed in 
accordance with ISO/IEC Directives, Part 1 and ISO/IEC Directives, IEC Supplement, available 
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at www.iec.ch/members_experts/refdocs. The main document types developed by IEC are 
described in greater detail at www.iec.ch/publications. 

A list of all parts in the IEC 61406 series, published under the general title Identification link, 
can be found on the IEC website. 

The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC website under webstore.iec.ch in the data related to the 
specific document. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

 

IMPORTANT – The "colour inside" logo on the cover page of this document indicates that it 
contains colours which are considered to be useful for the correct understanding of its 
contents. Users should therefore print this document using a colour printer. 

 

  

https://www.iec.ch/members_experts/refdocs
https://www.iec.ch/publications
https://webstore.iec.ch/?ref=menu
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INTRODUCTION 

Every year, industry purchases hundreds of millions of items of technical equipment – referred 
to here as physical objects – for setting up new production facilities and maintaining existing 
ones. When applying this standard, these physical objects can be simply and unambiguously 
identified by using a standardized Identification Link (IL), attached for example on the 
nameplate. This means that all information relating to the physical object can be identified in 
various IT systems and then called up, edited and stored as necessary across all processes 
from storage and retrieval to assembly, maintenance, inspection, repair and disassembly. This 
is an invaluable advantage in all these processes. The manufacturer in turn can link all 
information such as drawings, operating instructions and spare part lists to this IL in its systems. 
Users, e.g. owners or operators, can do the same with their information in their systems. In 
communication between the manufacturer and user, this IL alone then suffices for both parties 
to find and exchange all the information they need about a physical object throughout its 
lifecycle. This IL is therefore a prerequisite for easy accessing and maintaining information in 
the physical object’s digital twin. 

Previous standards for machine-readable identification of physical objects essentially describe 
how the traditional identification features (manufacturer, product number, serial number) can 
be stored in a machine-readable way using standardized syntax (e.g. as per ISO/IEC 15434 [6]) 
and semantics (e.g. as per ISO/IEC 15418 [7]) so that the strings used for identification 
according to these standards can be analyzed (parsed) and processed across all manufacturers 
using suitable software. These regulations allow a great variety of identifiers and technologies 
to be used, some of which can be highly complex, depending on the chosen solution. This 
means that in the relationship between the manufacturer and the user, which parts of these 
regulations and which of the identification methods specified in them are to be used needs to 
be determined. A universally usable identification by the manufacturer is not possible without 
consulting the respective user. The identification options listed in these regulations also always 
require analysis of the character string and the information encoded in it using suitable software, 
which involves much greater requirements for further processing. Furthermore, for industrial 
applications such as in the process manufacturing industry, there are special requirements for 
the long-term legibility and reliability of markings in the harsh conditions of industrial 
environments. 

Production systems, e.g. in the process manufacturing industry, usually consist of several 
thousand individual physical objects. Each of these physical objects must be uniquely identified 
during all steps and processes in its lifecycle by both the manufacturer and the user. On the 
part of the manufacturer, this identification starts during the production of the physical object, 
and continues during its packaging and shipping. On the part of user, this process continues 
with the receipt, storage and retrieval of the physical object, carries on through installation, 
commissioning, operation, inspection, maintenance, repair and disassembly, and finally ends 
when it is scrapped. 

The manufacturer usually provides each physical object with an identifier that allows it to be 
uniquely identified. This identification of the physical object usually takes place using a 
nameplate. 

The product type of the physical object can generally be clearly identified using the information 
on the nameplate. If it is a serialized physical object, which means a serial number is present 
on the nameplate, then it can also be identified as a single, distinguishable instance of a model.  

However, in practice this identification of physical objects on a nameplate often cannot be read 
and used automatically. This is a serious drawback to optimizing and in particular automating 
identification in all work processes. The reason for this is that the characteristics of a nameplate 
such as the content, designation, layout and fonts vary greatly according to the physical object 
and the manufacturer. The same applies to the physical properties of the nameplate, such as 
the material and the process for producing the graphic content (e.g. printing, etching, engraving, 
laser marking etc.). 
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This document does not try to standardize nameplates or physical properties of nameplates, 
due to the widely differing requirements of manufacturers and users and the vast variety of 
objects. 

Optimizing and automating the identification of a physical object merely requires a unique 
machine-readable ID attached to the object. 

Linking to information on the internet with a URL in a 2D symbol or NFC tag on the physical 
object is more and more used. 

This Identification Link covers in a simple, monomorphic and single solution both major use 
cases for machine readable product marking, the unique identification and the link to data on 
the internet. 
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IDENTIFICATION LINK 
 
 
 

1 Scope 

This part of IEC 61406 specifies minimum requirements for a globally unique identification of 
physical objects which also constitutes a link to its related digital information. This identification 
is designated hereinafter as "Identification Link" (IL), with the encoded data designated as IL 
string. The IL string has the data-format of a link (URL). The IL is machine-readable and is 
attached to the physical object in a 2D symbol or NFC tag. 

The requirements in this document apply to physical objects 

• that are provided by the manufacturer as an individual unit, 

• and that have already been given a unique identity by the manufacturer. 

This document does not specify any requirements on the content and the layout of 
nameplates/typeplates (e.g. spatial arrangement, content of the plain texts, approval symbols 
etc.). 

2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their content 
constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition cited applies. 
For undated references, the latest edition of the referenced document (including any 
amendments) applies. 

IEC 60050-351, International Electrotechnical Vocabulary (IEV) – Part 351: Control technology 

ISO/IEC 8859-1, Information technology – 8-bit single-byte coded graphic character sets – 
Part 1: Latin alphabet No. 1 

ISO/IEC 14443-1, Cards and security devices for personal identification – Contactless proximity 
objects – Part 1: Physical characteristics 

ISO/IEC 14443-2, Cards and security devices for personal identification – Contactless proximity 
objects – Part 2: Radio frequency power and signal interface 

ISO/IEC 14443-3, Cards and security devices for personal identification – Contactless proximity 
objects – Part 3: Initialization and anticollision    

ISO/IEC 14443-4, Cards and security devices for personal identification – Contactless proximity 
objects – Part 4: Transmission protocol 

ISO/IEC 15415, Information technology – Automatic identification and data capture techniques 
– Bar code symbol print quality test specification – Two-dimensional symbols 

ISO/IEC 15693-1, Cards and security devices for personal identification – Contactless vicinity 
objects – Part 1: Physical characteristics 

ISO/IEC 15693-2, Cards and security devices for personal identification – Contactless vicinity 
objects – Part 2: Air interface and initialization 
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ISO/IEC 15693-3, Cards and security devices for personal identification – Contactless vicinity 
objects – Part 3: Anticollision and transmission protocol 

ISO/IEC 16022, Information technology – Automatic identification and data capture techniques 
– Data Matrix bar code symbology specification 

ISO/IEC 19762, Information technology – Automatic identification and data capture (AIDC) 
techniques – Harmonized vocabulary 

ISO/IEC 18004, Information technology – Automatic identification and data capture techniques 
– QR Code bar code symbology specification 

ISO/IEC 29158, Information technology – Automatic identification and data capture techniques 
– Direct Part Mark (DPM) Quality Guideline 

ISO/IEC 29160, Information technology – Radio frequency identification for item management 
– RFID Emblem 

ISO 13849-1, Safety of machinery – Safety-related parts of control systems – Part 1: General 
principles for design 

IETF RFC 3986:2005, Uniform Resource Identifier (URI): Generic Syntax 

3 Terms, abbreviated terms and definitions 

For the purposes of this document, the terms and definitions given in IEC 60050-351, 
ISO/IEC 19762 and the following apply. 

ISO and IEC maintain terminology databases for use in standardization at the following 
addresses:  

• IEC Electropedia: available at https://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: available at https://www.iso.org/obp 

3.1  
data carrier 
device or medium used to store data as a relay mechanism in an AIDC system 

Note 1 to entry: Bar code, OCR character string and RF tag are examples of data carriers. 

[SOURCE: ISO/IEC 19762:2016, 01-01-59] 

3.2  
Identification Link 
IL 
combination of 2D symbol or NFC tag and contained IL string 

3.3  
Identification Link string 
IL string 
data string in URL syntax which is the globally unique identification of a physical object and 
points to related information on the internet 

Example: https://www.domain-abc.com/sd09fqw4?1P=productcode&S=serialnumber 

https://www.electropedia.org/
https://www.iso.org/obp
https://www.domain-abc.com/sd09fqw4?1P=productcode&S=serialnumber
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 
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LIEN D’IDENTIFICATION 

 
Partie 1: Exigences générales 

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation composée 
de l’ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l’IEC). L’IEC a pour objet de 
favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines de 
l’électricité et de l’électronique. A cet effet, l’IEC – entre autres activités – publie des Normes internationales, 
des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au public (PAS) et des 
Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l’IEC"). Leur élaboration est confiée à des comités d’études, aux 
travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les organisations 
internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l’IEC, participent également aux 
travaux. L’IEC collabore étroitement avec l’Organisation Internationale de Normalisation (ISO), selon des 
conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l’IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure du 
possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l’IEC intéressés 
sont représentés dans chaque comité d’études. 

3) Les Publications de l’IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l’IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l’IEC 
s’assure de l’exactitude du contenu technique de ses Publications; l’IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l’éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d’encourager l’uniformité internationale, les Comités nationaux de l’IEC s’engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l’IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l’IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L’IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d’évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l’IEC. L’IEC n’est responsable d’aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s’assurer qu’ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l’IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou mandataires, 
y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d’études et des Comités nationaux de l’IEC, 
pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre dommage de quelque 
nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais de justice) et les dépenses 
découlant de la publication ou de l’utilisation de cette Publication de l’IEC ou de toute autre Publication de l’IEC, 
ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L’attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L’utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication. 

9) L’attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l’IEC peuvent faire l’objet 
de droits de brevet. L’IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits de 
brevets. 

L’IEC 61406-1 a été établie par le sous-comité 65E: Les dispositifs et leur intégration dans les 
systèmes de l’entreprise, du comité d’études 65 de l’IEC: Mesure, commande et automation 
dans les processus industriels. Il s’agit d’une Norme internationale. 

Le texte de cette Norme internationale est issu des documents suivants: 

Projet Rapport de vote 

65E/845/CDV 65E/905/RVC 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à son approbation. 

La langue employée pour l’élaboration de cette Norme internationale est l’anglais. 
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Ce document a été rédigé selon les Directives ISO/IEC, Partie 2, il a été développé selon les 
Directives ISO/IEC, Partie 1 et les Directives ISO/IEC, Supplément IEC, disponibles sous 
www.iec.ch/members_experts/refdocs. Les principaux types de documents développés par 
l’IEC sont décrits plus en détail sous www.iec.ch/publications. 

Une liste de toutes les parties de la série IEC 61406, publiées sous le titre général Lien 
d'identification, peut être consultée sur le site web de l'IEC. 

Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de stabilité 
indiquée sur le site web de l’IEC sous webstore.iec.ch dans les données relatives au document 
recherché. A cette date, le document sera 

• reconduit, 

• supprimé, 

• remplacé par une édition révisée, ou 

• amendé. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de ce document 
indique qu’elle contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à une bonne 
compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, imprimer cette 
publication en utilisant une imprimante couleur. 

 

  

https://www.iec.ch/members_experts/refdocs
https://www.iec.ch/publications
https://webstore.iec.ch/?ref=menu
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INTRODUCTION 

Chaque année, l’industrie achète des centaines de millions d’équipements techniques – 
appelés ici des objets physiques – pour la mise en place de nouvelles installations de 
production et la maintenance des installations existantes. Lors de l’application de la présente 
norme, ces objets physiques peuvent être identifiés de manière simple et sans ambiguïté en 
utilisant un lien d’identification (IL) normalisé fixé, par exemple, sur la plaque signalétique. Cela 
signifie que toutes les informations concernant l’objet physique peuvent être identifiées dans 
différents systèmes informatiques, puis être appelées, éditées et stockées si nécessaire dans 
tous les processus allant du stockage et de la récupération jusqu’à l’assemblage, la 
maintenance, l’inspection, la réparation et le démontage. Il s’agit là d’un précieux avantage 
dans tous ces processus. Le fabricant peut à son tour rattacher toutes les informations, telles 
que les plans, les notices d’utilisation et les listes de pièces de rechange, à cet IL dans ses 
systèmes. Les utilisateurs (propriétaires ou opérateurs, par exemple) peuvent faire de même 
avec leurs informations dans leurs systèmes. Dans la communication entre le fabricant et 
l’utilisateur, cet IL suffit alors à lui seul aux deux parties pour trouver et échanger toutes les 
informations dont ils ont besoin au sujet d’un objet physique tout au long de son cycle de vie. 
Cet IL est donc une condition préalable pour faciliter l’accès et la maintenance des informations 
dans le jumeau numérique de l’objet physique. 

Les normes antérieures relatives à l’identification lisible par machine des objets physiques 
décrivent essentiellement la manière dont les caractéristiques d’identification traditionnelles 
(fabricant, numéro de produit et numéro de série) peuvent être stockées de façon à pouvoir 
être lues par une machine en utilisant une syntaxe (par exemple selon l’ISO/IEC 15434 [6]) et 
une sémantique normalisées (par exemple selon l’ISO/IEC 15418 [7]), afin que tous les 
fabricants puissent analyser (de façon syntaxique) et traiter les chaînes utilisées pour 
l’identification conformément à ces normes, à l’aide d’un logiciel adapté. Ces réglementations 
permettent d’utiliser une grande diversité d’identifiants et de technologies, dont certains 
peuvent être très complexes, en fonction de la solution choisie. Ceci implique que dans la 
relation entre le fabricant et l’utilisateur, il faut déterminer les parties de ces réglementations 
qui doivent être utilisées ainsi que les méthodes d’identification spécifiées dans celles-ci. Une 
identification établie par le fabricant et destinée à un usage universel est impossible sans 
consulter l’utilisateur concerné. Les options d’identification énumérées dans ces 
réglementations exigent également toujours une analyse de la chaîne de caractères et des 
informations codées en utilisant un logiciel adapté, ce qui implique des exigences bien plus 
étendues en vue d’un traitement ultérieur. De plus, pour les applications industrielles telles que 
dans l’industrie de la production par processus, des exigences particulières s’appliquent pour 
la lisibilité et la fiabilité à long terme des marquages dans les conditions difficiles des 
environnements industriels. 

Les systèmes de production, par exemple dans l’industrie de la production par processus, sont 
généralement constitués de plusieurs milliers d’objets physiques individuels. Chacun de ces 
objets physiques doit être identifié de manière unique pendant toutes les étapes et tous les 
processus de son cycle de vie, tant par le fabricant que par l’utilisateur. De la part du fabricant, 
cette identification débute au cours de la production de l’objet physique et continue lors de son 
emballage et de son expédition. De la part de l’utilisateur, ce processus se poursuit avec la 
réception, le stockage et la récupération de l’objet physique, passe par l’installation, la mise en 
service, le fonctionnement, l’inspection, la maintenance, la réparation et le démontage, et se 
termine finalement lors de sa mise au rebut. 

Le fabricant attribue généralement un identifiant à chaque objet physique qui permet de 
l’identifier de façon unique. Cette identification de l’objet physique s’effectue habituellement à 
l’aide d’une plaque signalétique. 

En général, le type de produit de l’objet physique peut être clairement identifié à la lecture des 
informations figurant sur la plaque signalétique. S’il s’agit d’un objet physique produit en série, 
ce qui implique la présence d’un numéro de série sur la plaque signalétique, cet objet peut 
également être identifié comme une seule instance distincte d’un modèle. 
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Cependant, dans la pratique, il s’avère souvent impossible de lire et d’utiliser automatiquement 
cette identification des objets physiques sur une plaque signalétique. Cette impossibilité 
constitue un sérieux frein à l’optimisation et, en particulier, à l’automatisation de l’identification 
dans tous les processus de travail. La raison en est que les caractéristiques d’une plaque 
signalétique, telles que le contenu, la désignation, la disposition et les polices, varient 
considérablement en fonction de l’objet physique et du fabricant. Il en va de même pour les 
propriétés physiques de la plaque signalétique, telles que le matériau et le processus de 
production du contenu graphique (impression, gravure, marquage au laser, etc.). 

Le présent document ne tente pas de normaliser les plaques signalétiques ou leurs propriétés 
physiques car les exigences des fabricants et des utilisateurs sont très différentes et les objets 
très divers. 

L’optimisation et l’automatisation de l’identification d’un objet physique exigent simplement 
l’apposition d’un ID unique, lisible par machine, sur l’objet. 

Le renvoi à des informations disponibles sur Internet avec une adresse URL dans un 
symbole 2D ou une balise NFC sur l’objet physique est de plus en plus utilisé. 

Ce lien d’identification couvre, dans une solution simple, monomorphe et unique, à la fois les 
principaux cas d’utilisation pour le marquage des produits lisibles par machine, l’identification 
unique et le renvoi vers des données disponibles sur Internet. 
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LIEN D’IDENTIFICATION 
 
 
 

1 Domaine d’application 

La présente partie de l'IEC 61406 spécifie les exigences minimales pour permettre une 
identification unique et globale des objets physiques, qui constitue également un renvoi vers 
ses informations numériques connexes. Cette identification est par la suite appelée "lien 
d’identification" (IL), les données codées étant désignées "chaîne IL". La chaîne IL a le format 
de données d’un lien (URL). L’IL est lisible par machine et associé à l’objet physique sous la 
forme d’un symbole 2D ou d’une balise NFC. 

Les exigences du présent document s’appliquent aux objets physiques: 

• qui sont fournis par le fabricant sous forme d’unité individuelle; 

• et auxquels le fabricant a déjà attribué une identité unique. 

Le présent document ne spécifie aucune exigence relative au contenu et à la disposition des 
plaques signalétiques (par exemple organisation spatiale, contenu des textes bruts, symboles 
d’homologation, etc.). 

2 Références normatives 

Les documents suivants sont cités dans le texte de sorte qu’ils constituent, pour tout ou partie 
de leur contenu, des exigences du présent document. Pour les références datées, seule 
l’édition citée s’applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de 
référence s’applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 60050-351, Vocabulaire électrotechnique international – Partie 351: Technologie de 
commande et de régulation 

ISO/IEC 8859-1, Technologies de l’information – Jeux de caractères graphiques codés sur un 
seul octet – Partie 1: Alphabet latin no. 1 

ISO/IEC 14443-1, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de proximité – Partie 1: Caractéristiques physiques 

ISO/IEC 14443-2, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de proximité – Partie 2: Interface radiofréquence et des signaux de communication 

ISO/IEC 14443-3, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de proximité – Partie 3: Initialisation et anticollision   

ISO/IEC 14443-4, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de proximité – Partie 4: Protocole de transmission 

ISO/IEC 15415, Technologies de l’information – Techniques automatiques d’identification et de 
capture des données – Spécification de test de qualité d’impression des symboles de code à 
barres – Symboles bidimensionnels 

ISO/IEC 15693-1, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de voisinage – Partie 1: Caractéristiques physiques 
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ISO/IEC 15693-2, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de voisinage – Partie 2: Interface et initialisation dans l’air 

ISO/IEC 15693-3, Cartes et dispositifs de sécurité pour l’identification personnelle – Objets 
sans contact de voisinage – Partie 3: Anticollision et protocole de transmission 

ISO/IEC 16022, Technologies de l’information – Techniques automatiques d’identification et de 
capture des données – Spécification de symbologie de code à barres Data Matrix 

ISO/IEC 19762, Technologies de l’information – Techniques automatiques d’identification et de 
saisie de données (AIDC) – Vocabulaire harmonisé 

ISO/IEC 18004, Technologies de l’information – Technologie d’identification automatique et de 
capture de données – Spécification de la symbologie de code à barres Code QR 

ISO/IEC 29158, Technologies de l’information – Techniques automatiques d’identification et de 
capture de données – Ligne directrice de qualité du marquage direct sur pièce (DPM) 

ISO/IEC 29160, Technologies de l’information – Identification par radiofréquence (RFID) pour 
la gestion d’objets – Emblème RFID 

ISO 13849-1, Sécurité des machines – Parties des systèmes de commande relatives à la 
sécurité – Partie 1: Principes généraux de conception 

IETF RFC 3986:2005, Uniform Resource Identifier (URI): Generic Syntax 

3 Termes, termes abrégés et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions donnés dans l’IEC 60050-351 
et l’ISO/IEC 19762 ainsi que les suivants s’appliquent. 

L’ISO et l’IEC tiennent à jour des bases de données terminologiques destinées à être utilisées 
en normalisation, consultables aux adresses suivantes: 

• IEC Electropedia: disponible à l’adresse https://www.electropedia.org/ 

• ISO Online browsing platform: disponible à l’adresse https://www.iso.org/obp 

3.1  
support de données 
dispositif ou support utilisé pour mémoriser des données comme un mécanisme de relais dans 
un système AIDC 

Note 1 à l’article: Un code à barres, une chaîne de caractères OCR et une étiquette radiofréquence sont des 
exemples de supports de données. 

[SOURCE: ISO/IEC 19762:2016, 01-01-59] 

3.2  
lien d’identification 
IL 
combinaison d’un symbole 2D ou d’une balise NFC et de la chaîne IL contenue 

Note 1 à l'article: L’abréviation "IL" est dérivée du terme anglais développé correspondant "Identification Link". 

https://www.electropedia.org/
https://www.iso.org/obp


[image: Description: bloc 40 original light backlight]

IEC 61406-1

Edition 1.0 2022-09

INTERNATIONAL
STANDARD

NORME
INTERNATIONALE

Identification link –

Part 1 : General requirements



Lien d’identification –

Partie 1 : Exigences générales



IEC 61406-1:2022-09(en-fr)

 

 

®







			[image: Description: D08643VZ][image: Description: D08643VZ]



	THIS PUBLICATION IS COPYRIGHT PROTECTED

	Copyright © 2022 IEC, Geneva, Switzerland 



All rights reserved. Unless otherwise specified, no part of this publication may be reproduced or utilized in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying and microfilm, without permission in writing from either IEC or IEC's member National Committee in the country of the requester. If you have any questions about IEC copyright or have an enquiry about obtaining additional rights to this publication, please contact the address below or your local IEC member National Committee for further information.



Droits de reproduction réservés. Sauf indication contraire, aucune partie de cette publication ne peut être reproduite ni utilisée sous quelque forme que ce soit et par aucun procédé, électronique ou mécanique, y compris la photocopie et les microfilms, sans l'accord écrit de l'IEC ou du Comité national de l'IEC du pays du demandeur. Si vous avez des questions sur le copyright de l'IEC ou si vous désirez obtenir des droits supplémentaires sur cette publication, utilisez les coordonnées ci-après ou contactez le Comité national de l'IEC de votre pays de résidence.



IEC Secretariat	Tel.: +41 22 919 02 11

3, rue de Varembé	info@iec.ch

CH-1211 Geneva 20	www.iec.ch

Switzerland







About the IEC

The International Electrotechnical Commission (IEC) is the leading global organization that prepares and publishes International Standards for all electrical, electronic and related technologies.



About IEC publications 

The technical content of IEC publications is kept under constant review by the IEC. Please make sure that you have the latest edition, a corrigendum or an amendment might have been published.







IEC publications search - webstore.iec.ch/advsearchform

The advanced search enables to find IEC publications by a variety of criteria (reference number, text, technical committee, …). It also gives information on projects, replaced and withdrawn publications.



IEC Just Published - webstore.iec.ch/justpublished

Stay up to date on all new IEC publications. Just Published details all new publications released. Available online and once a month by email. 



IEC Customer Service Centre - webstore.iec.ch/csc

If you wish to give us your feedback on this publication or need further assistance, please contact the Customer Service Centre: sales@iec.ch.




IEC Products & Services Portal - products.iec.ch

Discover our powerful search engine and read freely all the publications previews. With a subscription you will always have access to up to date content tailored to your needs.



Electropedia - www.electropedia.org

[bookmark: _Hlk57965019]The world's leading online dictionary on electrotechnology, containing more than 22 300 terminological entries in English and French, with equivalent terms in 19 additional languages. Also known as the International Electrotechnical Vocabulary (IEV) online.







A propos de l'IEC

La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est la première organisation mondiale qui élabore et publie des Normes internationales pour tout ce qui a trait à l'électricité, à l'électronique et aux technologies apparentées.



A propos des publications IEC 

Le contenu technique des publications IEC est constamment revu. Veuillez vous assurer que vous possédez l’édition la plus récente, un corrigendum ou amendement peut avoir été publié.





Recherche de publications IEC - webstore.iec.ch/advsearchform

La recherche avancée permet de trouver des publications IEC en utilisant différents critères (numéro de référence, texte, comité d’études, …). Elle donne aussi des informations sur les projets et les publications remplacées ou retirées.



IEC Just Published - webstore.iec.ch/justpublished

Restez informé sur les nouvelles publications IEC. Just Published détaille les nouvelles publications parues. Disponible en ligne et une fois par mois par email.



Service Clients - webstore.iec.ch/csc

Si vous désirez nous donner des commentaires sur cette publication ou si vous avez des questions contactez-nous: sales@iec.ch.

IEC Products & Services Portal - products.iec.ch

Découvrez notre puissant moteur de recherche et consultez gratuitement tous les aperçus des publications. Avec un abonnement, vous aurez toujours accès à un contenu à jour adapté à vos besoins.



Electropedia - www.electropedia.org

Le premier dictionnaire d'électrotechnologie en ligne au monde, avec plus de 22 300 articles terminologiques en anglais et en français, ainsi que les termes équivalents dans 19 langues additionnelles. Egalement appelé Vocabulaire Electrotechnique International (IEV) en ligne.













®



®	Registered trademark of the International Electrotechnical Commission

	Marque déposée de la Commission Electrotechnique Internationale

 

 

ISBN 978-2-8322-5605-3





ICS 35.240.15



INTERNATIONAL
ELECTROTECHNICAL
COMMISSION

COMMISSION
ELECTROTECHNIQUE
INTERNATIONALE

Identification link –

Part 1 : General requirements



Lien d’identification –

Partie 1 : Exigences générales



NORME
INTERNATIONALE

INTERNATIONAL
STANDARD

Edition 1.0 2022-09

IEC 61406-1



























































































































 Warning! Make sure that you obtained this publication from an authorized distributor.

 Attention! Veuillez vous assurer que vous avez obtenu cette publication via un distributeur agréé.







image2.png







image3.png







image4.jpeg







image40.jpeg







image30.png







image1.jpeg









